
P R O T O K Ó Ł  Nr VII/10 
z obrad XLVII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 18 maja 2010r.  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XLVII Sesję i 
po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczą wszyscy radni.  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do 
godz. 1240. 
  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Z-ca Wójta Cezary  Kawiecki 
- Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska 
- insp.ds promocji gminy i projektów unijnych Marcin Buliński 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski  
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy Mieczysław Wojtaszko 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Bratian. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gryźliny. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest róŜny w 
poszczególnych okresach roku szkolnego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniŜek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin  zajęć dyrektorom, wicedyrektorom oraz 
nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkole, zasad zwalniania 
od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz  ustalenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pedagogów, psychologów, 
logopedów, doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/4/06 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 21 listopada 2006r. w sprawie ustalenia 
składów osobowych komisji stałych Rady Gminy oraz wyboru przewodniczących i 
wiceprzewodniczących komisji. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia tytułów: ,,Honorowy Obywatel Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie” i ,,ZasłuŜony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie” oraz 
przyjęcia regulaminu zasad i trybu nadawania i pozbawiania tych tytułów. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za 
odprowadzanie ścieków. 

15. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
16. Zamknięcie Sesji. 

 
 

Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 2   
Na sekretarza obrad powołano radnego Edmunda Mędrzyckiego. 
 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z  XLVI Sesji. 
 
Przewodniczący Rady poprosił sekretarza obrad XLVI  Sesji o przedstawienie informacji o 
protokole. 
 
Radny Zdzisław Makowski poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z obrad z 
poprzedniej Sesji. Jego treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie. 
 
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XLVI Sesji. 
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował zgodnie z ustaleniami na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Rozwoju i Rolnictwa, dodatkowy punkt, jako 14 – podjęcie uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowadzanie ścieków. 
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności Wójta w okresie międzysesyjnym: 
- 21 kwietnia, w Skarlinie odbyły się Powiatowe Prezentacje „Zawsze Młodzi”, 
organizatorem było Gminne Centrum Kultury, udział brało 5 zespołów. 
- 22 kwietnia, odbyło się roczne zebranie sprawozdawcze stowarzyszenia Komitet 
Rozbudowy Szpitala w Nowym Mieście Lubawskim, 
- 22 kwietnia odbyły się „Skarlińskie spotkania z poezją”, zorganizowane przez Szkołę 
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Podstawową.   
- 24 kwietnia przedstawiciele Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z terenu Gminy wraz z 
Wójtem brali udział w VI Pielgrzymce Ochotniczych StraŜy PoŜarnych do Częstochowy. 
Uczestniczyły 162 orkiestry dęte, w tym orkiestra ze Skarlina. 
- 27 kwietnia odbyło się posiedzenie Komisji Promocji, Rozwoju Gospodarczego. 
- 28 kwietnia, Wójt uczestniczył w spotkaniu Związku Emerytów i Rencistów w Nowym 
Mieście Lubawskim, spotkanie zorganizowano z okazji Dnia Inwalidy i Osób 
Niepełnosprawnych. 
- 29 kwietnia odbyło się Walne Zgromadzenie Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej.  
- 30 kwietnia, w Starostwie odbyło się spotkanie z Dyrekcją PKP w Olsztynie, omawiano 
sprawę ewentualnego przejęcia gruntów pod torami, na terenie powiatu nowomiejskiego. 
PKP przekaŜe grunty, ale odpłatnie, ich wartość na terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie 
wyceniono na kwotę 328 tys.zł., na terenie Kurzętnika 150 tys. zł., natomiast miasta 
Nowego Miasta Lubawskiego – 1.800 tys.zł. Wójt poinformował, Ŝe jeŜeli w dalszych 
negocjacjach będzie mowa o takiej  kwocie, to gmina Nowe Miasto zrezygnuje z przejęcia 
tych gruntów.  
- 2 maja, Gminne Centrum Kultury zorganizowało festyn w Bratianie, 
- 3 maja, w Grodzicznie odbyły się Powiatowe Obchody Dnia StraŜaka, 
- 4 maja, wspólnie z Zarządem Powiatu Nowomiejskiego i 2 radnymi powiatu z terenu 
gminy dokonano oględzin stanu technicznego drogi powiatowej Łąki-Radomno. Zarząd 
Powiatu planuje remont tej drogi w roku 2011 i wystąpi do Rady Gminy o partycypację w 
kosztach w przyszłym roku. Do uzgodnienia jest kwestia, czy remont rozpocznie się od 
Łąk, czy od granicy z Iławą.  
- 5 maja, Wojciech Umiński reprezentował Wójta na posiedzeniu Komisji Zamówień 
Publicznych w Warszawie, gdzie rozpatrywano odwołanie jednej z firm z Olsztyna, od 
rozstrzygnięć w sprawie przetargu na wykonanie sieci kanalizacyjnej w Mszanowie.  
Odwołanie zostało odrzucone.  
- 7 maja, odbyła się narada koordynacyjna dotycząca realizacji budowy szkoły w 
Radomnie. Ustalono, Ŝe 1 września nastąpi uroczyste oddanie do uŜytku tej inwestycji.  
- 7 maja odbył się Tylicki Bieg Amatorów, zorganizowany przez Radę Gminną Ludowe 
Zespoły Sportowe. 
- 7 maja Ochotnicza StraŜ PoŜarna w Skarlinie obchodziła 110 rocznicę swojego istnienia.  
- 11 maja odbyło się spotkanie wszystkich Komisji dotyczące zaopiniowania materiałów na 
Sesję, 
 - 13-14 maja Wójt uczestniczył w XI Forum Ekologicznym Województwa Warmińsko-
Mazurskiego, które odbyło się w miejscowości Ryn, zorganizowane przez Marszałka 
Województwa oraz Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
- 14 maja odbyło się zebranie wiejskie w Gryźlinach i Bratianie. 
- 15 maja odbył się Przełajowy Wyścig Kolarski w Bratianie, zorganizowany przez Radę 
Gminną Ludowe Zespoły Sportowe, 
- 15 maja, Bractwo Rycerskie z Mszanowa, na zaproszenie Kancelarii Prezydenta RP 
brało udział w spotkaniu w Warszawie, w sprawie przygotowań do obchodów 600-lecia 
Bitwy pod Grunwaldem. BliŜsze informacje przedstawi Dyrektor GCK. 
- 16 maja, w Jamielniku odbyły się zawody sportowo-poŜarnicze, startowało 10 druŜyn 
męskich i 4 kobiece.  
- 17 maja, Sekretarz Gminy uczestniczyła w spotkaniach z delegacją Litwy i Niemiec, 
przebywającą na zaproszenie Starostwa. 
-17 maja, odbyło się Zgromadzenie Związku Gmin Ostródzko-Iławskich „Czyste 
środowisko”, uczestniczył Pan Marek Arentowicz.  
 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał następujące zarządzenia: 
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- 20.04.2010r. w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego 
Centrum Kultury Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, 
- 22.04.2010r. w sprawie nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych na 
rzecz Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie nieruchomości 
zabudowane, po byłym Zakładzie Remontowo-Budowlanym, 
- 22.04.2010r. w sprawie wyboru podmiotu, któremu zostanie zlecona realizacja zadania 
publicznego, 
- 27.04.2010r. w sprawie wyznaczenia miejsc przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie 
urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów komitetów wyborczych, w związku z 
wyborami Prezydenta RP, 
- 27.04.2010r. w sprawie powołania Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Nowym 
Mieście Lubawskim z/s w Gwiździnach. 
 
Wójt  apelował do sołtysów o podjęcie działań w celu realizacji przedsięwzięć w ramach 
funduszu sołeckiego.  
Działania podjął sołtys z Nawry, Chrośla, Tylic. Do dyspozycji są poszczególni pracownicy. 
Wójt poprosił Dyrektora GCK o poinformowanie na temat spotkania w Warszawie. 
 
Dyrektor Andrzej Andrzejewski poinformował, Ŝe w związku z tym, iŜ gmina jest 
współorganizatorem obchodów 600-lecia Bitwy pod Grunwaldem, 15 maja w Parku 
Praskim w Warszawie odbyła się impreza pod nazwą „Ku Grunwaldowi”. Rozpoczynało to 
cykl imprez promujących i poprzedzających Bitwę pod Grunwaldem. Takich imprez będzie 
około 150 w całym kraju. Zaproszonych jest 5 miast, miejscowości połoŜonych na Szlaku 
Grunwaldzkim.  Na tej imprezie duŜe stoisko miało województwo warmińsko-mazurskie, 
Malbork, Gmina Nowe Miasto Lubawskie i gmina Kurzętnik. Gmina Nowe Miasto 
Lubawskie będzie miała 2 imprezy z tego cyklu, 26-27 czerwca br. oraz jedyny w Polsce 
marsz trasą krzyŜacką  11-15 lipca, od Bratiana przez Lubawę, Omule, Marwałd do 
Grunwaldu. Gmina po raz 4 jest organizatorem imprezy związanej z Bitwą pod 
Grunwaldem. Marsz organizowany jest po raz pierwszy, jako jedyny w Polsce, rozpoczyna 
się spod Łodzi. Bractwo i Gmina były cały czas promowane na imprezie w Warszawie.  
Odbyły się zawody rycerskie, konne i jeździeckie, była równieŜ ówczesna kuchnia. Stoisko 
było dość oblegane. Rycerze ubrani byli w zbroje.  
Obecnie trwają przygotowania do tych dwóch imprez, będzie to duŜą promocją gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poinformował, Ŝe Związek Gmin Ziemi 
Nowomiejskiej wydał broszurkę, w postaci albumu. Jest to rzecz unikalna wydana tylko w 
500 egzemplarzach. Gmina do dyspozycji ma 50 sztuk.  
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski: 
 
Radny Zdzisław Makowski  – w sprawie funduszu sołeckiego, pan Wójt miał spotkać się z 
sołtysami w celu ustalenia harmonogramu prac. Czy są ustalenia. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe w sprawozdaniu apelował, aby sołtysi rozmawiali z poszczególnymi 
pracownikami i uzgadniali. 
 
Wiceprzewodnicz ąca Rady Barbara Grzywacz  – w ramach funduszu sołeckiego, w 
Jamielniku planowany jest chodnik, Pan Wójt mówił, Ŝe przymierza się do tego 
Gospodarstwo Pomocnicze. Co jeszcze naleŜałoby zrobić, aby przedsięwzięcie 
sfinalizować.  
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Wójt  odpowiedział, Ŝe rano rozmawiał z sołtysem i uzgodnili, Ŝe Gospodarstwo zrobi 
obmiar, przedstawi kosztorysantowi Panu Umińskiemu i trzeba będzie wystąpić do jeszcze 
jednej, czy dwóch firm z zapytaniem o cenę, zgodnie z ustawą o zamówieniach 
publicznych. 
 
Ponadto Pani Barbara Grzywacz wspomniała o przetargu na doŜywianie uczniów w 
szkołach. Zgłosiła apel od uczniów i nauczycieli do komisji przetargowej, aby przy ocenie 
ofert nie brano pod uwagę wyłącznie ceny. Jest to błąd dlatego, Ŝe jeŜeli obiad dowoŜony 
z Brodnicy na trasie 80 km jest  tańszy od tego, który jest przywoŜony na trasie 30 km, to 
wiadomo, Ŝe w cenie tego obiadu jest koszt transportu. Jakość tego obiadu jest zupełnie 
inna. Koszty wrzucone są w cenę, co ma odzwierciedlenie w jakości posiłków i duŜa ich 
ilość jest wyrzucana.  
Pani Dyrektor Szkoły nie zgłaszała do Sanepid-u, ale był taki czas, Ŝe przywieziony o 
godz. 10-tej makaron, o godz. 11-tej nie nadawał się do jedzenia. Jakość obiadów jest zła. 
Do Caritas-u nie moŜna w ogóle dodzwonić się. Chleb specjalnie wozi się z Brodnicy, to 
teŜ są koszty, a w Jamielniku moŜna go kupić. Zapytała, czy w nowej szkole w Radomnie, 
która niebawem będzie oddana do uŜytku, jest przewidziana kuchnia, która będzie mogła 
zapewnić obiady dla szkół, które obecnie są zmuszone korzystać z posiłków z Caritas-u. 
Dalej Radna Barbara Grzywacz mówiła o posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 27 
kwietnia na temat dróg. Mówiono na temat pozyskania materiału do budowy dróg. Były 
rozwaŜane róŜne moŜliwości, równieŜ koszty 1 tony takiego materiału. Zgłosiła wniosek, 
aby jeszcze raz rozwaŜyć, czy jest moŜliwość wyznaczenia miejsca składowania materiału 
na drogi. Za gruz i kamienie na pewno nie trzeba będzie płacić ani rolnikowi, ani komu 
innego, kto prowadzi remont i gruz wywozi na wysypisko, a materiał taki moŜna by 
gromadzić w jednym miejscu przez wiele lat, tak jak robi to Gmina Biskupiec. Prosiła o 
rozwaŜenie i poinformowanie na zebraniach wiejskich.  
Ponadto wnioskowała, aby na parkingu przez Urzędem pomalować pasy – stanowiska na 
samochody.  
   
Sołtys wsi Gry źliny  wnioskował o interwencję w Zakładzie Energetycznym w Brodnicy w 
sprawie gasnących lamp w Gryźlinach. Telefonicznie interweniował Pan Grubalski, ale to 
nic nie daje.  
 
Wójt  zaproponował zaprosić na Sesję przedstawiciela energetyki. MoŜe przedstawią 
równieŜ zamierzenia inwestycyjne w tym zakresie na terenie Gminy.  
 
Przewodnicz ący  wyraził zgodę. 
 
Sołtys wsi Bratian  zapytał, czy zgodnie obietnicą Pana Wójta, w tym roku da się 
zainstalować lampy na ul. Długiej w Bratianie, około 4 sztuki. 
 
Sołtys Marek Miecznikowski  wnioskował na prośbę Pani Kwiatkowskiej, aby ponownie 
zainstalować lampy w jej pobliŜu.  
 
Sołtys Marian Hincman  zgłosił niesprawne lampy oświetleniowe w Kaczku.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  zapytał o budowę przystanku na początku wsi Nawra. 
Sprawą miał zająć się Pan Wojtaszko. 
 
Kierownik Gospodarstwa  odpowiedział, Ŝe skontaktuje się w najbliŜszych dniach i 
przedstawi propozycję.  
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Wójt  odpowiedział, Ŝe planuje podobny jak w Skarlinie. 
 
Radny Wi śniewski  zapytał, kiedy będą naprawione wyŜłobienia na drodze od Nowego 
Dworu do Nawry k/krzyŜa, na górce są dziury.  Pan Oelberg tłumaczył najpierw, Ŝe jest 
nieodpowiednia pogoda, później, Ŝe nie ma pieniędzy. Czy sam nie moŜe decydować. 
Wnioskował, aby przypomnieć Dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg o drodze do 
Nawry, bo gwarancja jest do końca czerwca, Ŝeby nie było po terminie i okaŜe się, Ŝe nic 
nie moŜna zrobić. 
 
Radny Kazimierz Mikuczy ński  stwierdził, Ŝe PKP wysoko wyceniło grunty pod torami, na 
328 tys.zł., a to tylko wykup, następne pieniądze będą potrzebne na ich 
zagospodarowanie. UwaŜa, Ŝe pieniądze bardziej potrzebne są na drogi np. osiedlowe.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe to prawie 30 ha, liczą 3 zł. za 1 m2. 
 
Radny Kowalski  zapytał, czy PKP zalega jeszcze z podatkami.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe prawdopodobnie gmina będzie musiała oddać PKP około 150 tys. 
zł. Jest przepis, który zmniejsza grunty PKP podlegające opodatkowaniu. Ten  problem 
dotyczy wszystkich gmin przez teren, których biegną tory kolejowe.   
 
Radny Ireneusz Kowalski  stwierdził, Ŝe przeglądając ostatnio uchwały na Biuletynie 
Informacji Publicznej, brakuje uchwały nr 202 o podwyŜce diet dla radnych.  
Zapytał, kiedy będzie realizowana budowa sieci kanalizacyjnej w Mszanowie.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe Urząd Zamówień Publicznych utrzymał w mocy postępowanie 
przetargowe, dlatego w najbliŜszych dniach zostanie podpisana umowa z wykonawcą.  
 
Przewodnicz ący Rady  poinformował, Ŝe Związek Gmin Ziemi Nowomiejskiej wystąpi z 
pismem do Ministra Skarbu o bezpłatne przekazanie tych gruntów. Minister Skarbu jest 
właścicielem PKP,  ewentualnie na innych warunkach. Grunty na terenie miasta, PKP 
wyceniło na prawie 2 mln zł.  
 
Radny Zdzisław Arentowicz  zapytał, ile kosztuje wywóz 1 cięŜarówki śmieci do Rudna.  
 
Kierownik Gospodarstwa  odpowiedział, Ŝe to zaleŜy od tonaŜu.  
 
Wójt  poinformował, Ŝe wywozu śmieci moŜe dokonywać tylko firma posiadająca 
zezwolenie. W Łąkarzu wysypisko jest juŜ nielegalne.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  zapytał, czy Gospodarstwo Pomocnicze spłaca kredyt, za 
który kilka lat temu został kupiony samochód-śmieciarka. Były uzgodnienia, Ŝe spłata 
miała następować do urzędu Gminy. W sprawozdaniach Gospodarstwa tego nie widać.  
Pan Wojtaszko wspominał na ostatniej Komisji wspólnej, Ŝe Gospodarstwo w Kurzętniku 
jest dotowane, nasze chyba teŜ poprzez zakup śmieciarki.  
 
Kierownik  odpowiedział, Ŝe spłata następuje z wypracowanego zysku Gospodarstwa.  
 
Radny Kowalski  zapytał, czy są to wpłaty z zysku, czy spłata śmieciarki. Jest to kwota 
300 tys. zł. Taka była umowa. 
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Kierownik  odpowiedział, Ŝe jest spłacane z zysku.  
 
Skarbnik Gminy   odpowiedziała, Ŝe planuje zysk w wysokości rocznej raty kredytu za 
samochód, tj. około 27 tys. zł.  
 
Wójt  poprosił Skarbnika o przygotowanie danych na najbliŜszą Sesję w czerwcu. 
 
Radny Bogdan Król  zapytał jaki status prawny ul. Cichej w Bratianie. Podobno jest 
prywatna i mieszkańcy płacą podatki.  
Trzeba będzie zaplanować jej oświetlenie. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe kawałek gruntu jest prywatną własnością i trzeba to uregulować. 
Jest spór z jednym z właścicieli i po wybudowaniu małej przepompowni, właściciel otrzyma 
być moŜe działkę budowlaną w ramach rekompensaty.  
 
Sołtys wsi Bratian  stwierdził, Ŝe to nie w porządku wszyscy są gotowi zrzeknąć się, a 
jeden ma mieć profity z tego tytułu. 
 
Radny Zdzisław Arentowicz  zapytał jak wygląda sprawa drogi parafialnej w 
Gwiździnach, była korespondencja pomiędzy księdzem, a gminą. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe gmina wysłała pismo do księdza.  
Poinformował, Ŝe gmina o wywozi śmieci z cmentarza w Gwiździnach. Teraz podobno 
dzikie świnie chodzą po cmentarzu, co było komisyjnie sprawdzane.  
Wójt wyjaśnił sprawę drogi parafialnej o długości 1700 metrów. Gmina zaproponowała 
proboszczowi, Ŝe przejmie drogę, bo i tak ją naprawia i odśnieŜa. W zamian za to parafia 
powinna przejąć cmentarz.  
Aktualnie pracownicy interwencyjni porządkują cmentarz, będzie ogrodzenie i zostanie 
ogłoszony przetarg na jego utrzymanie. Parafia zarządza tym mieniem, chociaŜ nie jest 
właścicielem.  
 
Sołtys Ireneusz D ąbrowski  poinformował, Ŝe ludzie zgłaszają do niego, Ŝe śmieci leŜą 
na cmentarzu, a zwierzęta wykopały dziury.  
 
Wójt  poinformował, Ŝe była interwencja w Sanepidzie.  
 
Sołtys  odpowiedział, Ŝe jedna mieszkanka interweniowała u Pani Sekretarz i powiedziała, 
Ŝe z Elbląga ściąga komisję.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe komisja przyjechała, ale gmina wcześniej podjęła działania. 
 
Radny Ireneusz Kowalski  – w październiku wywieźli śmieci niby za darmo, a później 
wystawili fakturę na 1.400 zł.  
 
Przewodnicz ący Rady  stwierdził, Ŝe jest dobra wola ze strony Urzędu.  
 
Sołtys Roman Sienkowski  wnioskował o uporządkowanie przejazdu przez tory w 
Bratianie. Są coraz większe dziury. PKP nie remontuje, a nie jest to teren gminy.   
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe będzie problem dopóki PKP nie przekaŜe gruntów. Poza tym 
poinformował, Ŝe nie moŜna budować chodnika od drogi krajowej na dół w Bratainie, bo 
wymagana jest pełna dokumentacja łącznie z decyzja środowiskową, co potrwa około 6 
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miesięcy. Planowany był w ramach funduszu sołeckiego.  
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
 
Zmiany w budŜecie omówiła Pani Skarbnik:  
- w załączniku nr 1: 
- zmniejszenie dotacji z Unii Europejskiej na wykonanie sieci kanalizacji sanitarnej w 
Mszanowie o 1.329.226 zł.  
- zmiana paragrafu w dziale 700 - sprzedaŜ mienia, obecnie zgodnie z rozporządzeniem  
jest to § 077, 
- zwiększenie wpływów ze sprzedaŜy o 150 tys. zł.  
- zwiększenie wpływów z opłat za uŜytkowanie wieczyste (dostosowane do przypisów), 
- zwiększenie wpływów z podatku od nieruchomości do kwoty 1.210 tys. zł.  
- zwiększenie wpływów z podatku od nieruchomości od osób fizycznych do 760 tys. zł.  
- dotacja z Ministerstwa na budowę windy w szkole w Bratianie w wysokości 136.940 zł.  
dofinansowanie  z budŜetu gminy wynosi 140 tys. zł. Całkowity koszt 276.940 zł.  
- w dziale  pomoc społeczna – dotacja w wysokości 24.100 zł. na doŜywianie uczniów. 
- dotacja na budowę boiska „Orlik” w Bratianie – mniejsza o 100 tys. zł.  
wydatki: 
- w § 10 wydatki inwestycyjne: 
- na wodociąg w Jamielniku, na projektowanym osiedlu 60 tys. zł.  
- zmniejszenia w związku z przeprowadzonym przetargiem na kanalizację w Mszanowie i 
budową wodociągu w Lekartach, 
- w § 600 zwiększenie o 10 tys. zł. na zakup pozostałych usług na budowę dróg, 
- dział 705 zakup usług remontowych – 30.100 zł. remont dachu na budynku biblioteki w 
Jamielniku, 
- 10 tys. zł. zakup pozostałych usług  
- zwiększenie rezerwy Wójta. 
- w oświacie zwiększenie w związku z instalacją windy, niewielkie zwiększenia w 
poszczególnych paragrafach. Subwencja oświaty zmniejszona o 100 tys. zł.  
- zwiększenie na doŜywianie w związku z otrzymaną dotacją.  
W załączniku nr 3 dostosowano koszty wodociągu i kanalizacji zgodnie z załącznikiem nr 
2 (wydatki).  W pozycji 2 – budowa wodociągu w Jamielniku – 60 tys. zł. 
Załącznik nr 4 – dostosowanie wydatków w pkt 1, pozostałe bez zmian. 
Załącznik nr 5 – dostosowanie źródeł sfinansowania deficytu zgodnie z umowami na 
realizacje inwestycji z udziałem środków unijnych.  
 
Radna Barbara Grzywacz  zapytała czy poŜyczki, które są zaciągnięte na realizację 
zadań unijnych obciąŜają budŜet gminy. 
 
Skarbnik  odpowiedziała, Ŝe tak.  
 
Innych pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał uchwałę. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/242/10 
zmieniaj ącą uchwał ę nr XL/203/09 z dnia 8 grudnia 2009r. w sprawie uch walenia 
bud Ŝetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2010r. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 3.  
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Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Bratian. 
 
Plan Odnowy Miejscowości Bratian i Gryźliny omówił Marcin Buliński. Konieczność 
opracowania nowych wynika stąd, Ŝe Zarząd Województwa uniewaŜnił nabór wniosków o 
przyznanie pomocy na działania Odnowa i rozwój wsi. Zarząd uzasadniał swoją decyzję 
stanowiskiem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie wstrzymania planowanych 
naborów i koniecznością wprowadzenia zmian we wniosku i dostosowanie rozporządzenia 
do ustawy Prawo zamówień publicznych. Rozporządzeniem tym został zmieniony 
załącznik – Plan odnowy Miejscowości w ten sposób, Ŝe dodaje do dokumentu jeden 
rozdział – „Opis i charakterystyka obszaru o szczególnym znaczeniu dla zaspokojenia 
potrzeb kulturalno-społecznych mieszkańców”. Chodzi o to, aby wyznaczyć obszar 
spełniający szczególną rolę dla mieszkańców.  W Bratianie jest to np. szkoła, sklep, 
świetlica wiejska, kościół. W przyszłych projektach moŜna będzie w tych obszarach 
realizować np. budowę chodników.  
Oprócz tego zmienia się cały wniosek. Nabór trwa do końca maja. 
 
Radny Alfons Moczadło  zapytał, czy do takiego planu włączyć chodnik w Radomnie, 
przy okazji prac przy kościele. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe teraz nie, przy okazji nowego projektu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał uchwałę. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/243/10 w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowo ści Bratian.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 4.  
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gryźliny. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał uchwałę. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/244/10 w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowo ści Gry źliny.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 5.  
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest róŜny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe w związku z tym, Ŝe uchwały w pkt 10 i 11 były 
omawiane na posiedzeniu Komisji, odczytał ich treść. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/245/10 w sprawie 
zasad rozliczania tygodniowego obowi ązkowego wymiaru godzin zaj ęć nauczycieli, 
dla których ustalony plan zaj ęć jest ró Ŝny w poszczególnych okresach roku 
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szkolnego.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 6.  
 
Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę. 
 
Po przerwie wznowił obrady. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniŜek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin  zajęć dyrektorom, wicedyrektorom oraz nauczycielom 
pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkole, zasad zwalniania od obowiązku 
realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych oraz  ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych 
zatrudnionych w szkołach. 
 
Przewodniczący Rady odczytał uchwałę. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/246/10 w sprawie  
zasad udzielania i rozmiaru obni Ŝek tygodniowego obowi ązkowego wymiaru godzin  
zajęć dyrektorom, wicedyrektorom oraz nauczycielom pełni ącym inne stanowiska 
kierownicze w szkole, zasad zwalniania od obowi ązku realizacji tygodniowego 
obowi ązkowego wymiaru godzin zaj ęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opieku ńczych oraz  ustalenia tygodniowego obowi ązkowego wymiaru godzin zaj ęć 
nauczycieli pedagogów, psychologów, logopedów, dora dców zawodowych 
zatrudnionych w szkołach . 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 7.  
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/4/06 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 21 listopada 2006r. w sprawie ustalenia składów 
osobowych komisji stałych Rady Gminy oraz wyboru przewodniczących i 
wiceprzewodniczących komisji. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe wpłynęło obwieszczenie Komisarza Wyborczego 
w Elblągu z dnia 5 maja 2010r. o nie przeprowadzaniu wyborów uzupełniających do Rady 
Gminy Nowe miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe na Komisji Promocji i Rozwoju Gospodarczego, 
której Przewodniczącym był Cezary Kawiecki, uzgodniono, iŜ jedynym członkiem tej 
Komisji bez funkcji jest radny Kowalski i zaproponował mu przewodnictwo tej Komisji.   
Poza tym radny Kowalski jest delegatem Rady w Komisji Bezpieczeństwa Rady Powiatu. 
 
Radny Ireneusz Kowalski wyraził zgodę. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/247/10 w sprawie  
zmiany uchwały Nr I/4/06 Rady Gminy Nowe Miasto Lub awskie z/s w Mszanowie z 
dnia 21 listopada 2006r. w sprawie ustalenia składó w osobowych komisji stałych 
Rady Gminy oraz wyboru przewodnicz ących i wiceprzewodnicz ących komisji. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 8.  
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Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia tytułów: ,,Honorowy Obywatel Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie” i ,,ZasłuŜony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie” oraz przyjęcia 
regulaminu zasad i trybu nadawania i pozbawiania tych tytułów. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe uchwała była przedmiotem obrad Komisji 
Promocji i Rozwoju Gospodarczego, Komisja poprawiła regulamin zgodnie z sugestią 
radnych.  
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie projektu uchwały. 
 
Przewodniczący rady odczytał treść uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/248/10 w sprawie  
ustanowienia tytułów: ,,Honorowy Obywatel Gminy Now e Miasto Lubawskie” i 
,,Zasłu Ŝony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie” oraz przyj ęcia regulaminu zasad i 
trybu nadawania i pozbawiania tych tytułów. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 9.  
 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowadzanie 
ścieków. Wniosek o zatwierdzenie taryfy stanowi załącznik nr 10. 
 
Radny Ireneusz Kowalski stwierdził, Ŝe w uchwale brak jest ceny wskaźnikowej. 
 
Kierownik Gospodarstwa  odpowiedział, Ŝe ceny wskaźnikowej nie wpisuje się do 
uchwały. 
 
Przewodniczący rady odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 11 głosami „za”, przy 1 gł osie przeciwnym i 2 głosach 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę nr XLVII/249/10 w sprawie zatwierdzenia taryfy 
za pobór wody oraz za odprowadzanie ścieków. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 10.  
 
  
Ad 15 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
W sprawie publikacji uchwały nr 202, informatyk Andrzej Januszewicz wyjaśnił, Ŝe 
opublikowana została 10 stycznia 2010r. Z tym, Ŝe błędnie została wprowadzona data 
podpisana – 2008 rok, stąd znalazła się na końcu spisu w roczniku 2009. Błąd został 
poprawiony i jest na właściwej pozycji. W rejestrze zmian moŜna zobaczyć ten błąd. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe 27 maja br. odbędzie się uroczysta Sesja 
połączona z dniem samorządności organizowanym przez Szkołę Podstawową w 
Gwiździnach. 
 
Kierownik GOPS-u poinformowała i zaprosiła wszystkich na obchody Dni Rodziny, w 
ramach Warmińsko-Mazurskich Dni Rodziny. Impreza odbędzie 30 maja br. w Tylicach. 
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Sołtys Roman Sienkowski  wnioskował o kupno 2 tablic ogłoszeń dla sołectwa.  
 
Sołtys Melania Sarnowska-Dembek  takŜe wnioskowała o 2 tablice ogłoszeń.  
  
Ogólnie wszyscy sołtysi wnioskowali o tablice ogłoszeń.  
Uzgodniono, Ŝe mają być duŜe. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe propozycję przedstawi Gospodarstwo Pomocnicze. 
 
Kierownik GOPS-u odniosła się do sprawy jakości posiłków dostarczanych przez Caritas w 
Brodnicy. W sprawie wyłonienia oferenta poinformowała, Ŝe trzeba wybrać ofertę, która 
spełnia wymogi formalne i merytoryczne. Od 2 lat Caritas dostarcza posiłki.  
Oferta Caritas-u jako jedyna spełniała wymogi formalne, a w ubiegłym roku wpłynęła tylko 
jedna oferta, właśnie Caritas-u. Spełniała wszystkie wymogi.  
Na bazie stołówki w Bratianie posiłki dostarczane są do szkoły w Bratianie, Gwiździnach i 
Tylicach. Do Jamielnika, Skarlina  i Radomna posiłki są dostarczane przez Caritas. 
Kontrola była wzmoŜona, nie było monitów ze strony dyrektorów. W czasie kontroli jakość 
tych posiłków była dobra, nie było zastrzeŜeń. Jedynie szkoła w Jamielniku zgłaszała 
problem, o którym mówiła pani Grzywacz, ale tylko zgłoszenie na piśmie dają podstawę do 
wystąpienia do Caritas-u z uwagami, co do realizacji usługi. Szkoda, Ŝe sanepid nie 
dokonał analizy tego posiłku. Caritas jest bezkonkurencyjny w stosunku do innych 
podmiotów. Ich oferta jest tania, bo artykuły spoŜywcze dostają prawie za darmo, bo wiele 
instytucji wspiera ich działalność. Nawet rozpatrując ofertę na przyszły rok nie moŜna im 
nic zarzucić, bo nie ma pisemnych zastrzeŜeń. 
W kuchni w Bratianie nie moŜna zwiększyć ilości posiłków, sporządza ich obecnie 300. 
 
Sekretarz zasugerowała utworzenie spółdzielni socjalnych, moŜe rozwiązałyby problem. 
 
Radni uwaŜają, Ŝe naleŜało by podwyŜszyć kryteria udziału w przetargu. 
 
Radna Barbara Grzywacz  – Dyrektorowi Caritas trzeba pokazać, Ŝe temat doŜywiania 
jest poruszany na Sesji Rady, to jest duŜy problem. MoŜe nawet ustna rozmowa 
przyniesie skutek. Szkoda, Ŝe nie przewidziano kuchni w szkole w Radomnie. 
 
Kierownik  odpowiedziała, Ŝe była prowadzona rozmowa, bo nie tylko jakość posiłków jest 
waŜna, ale takŜe sposób podania, Ŝeby to nie były talerze styropianowe, czy plastikowe. 
Nie było sygnałów od dyrektorów, aczkolwiek są głosy, Ŝe nie jest to rewelacja, ale 
jednocześnie nie są złe.  
 
Przewodnicz ący  stwierdził, Ŝe moŜe naleŜało by zastanowić się nad pomysłem 
utworzenia spółdzielni socjalnych. 
 
Kierownik  odpowiedziała, Ŝe rozwaŜała tę sprawę. Poinformowała o moŜliwości 
skorzystania dotacji na otwarcie takiej działalności, wszelką pomocą słuŜy równieŜ Urząd 
Marszałkowski. Wyłonić naleŜało by 5 osób.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  – taka spółdzielnia musiałaby stanąć tak samo do przetargu, 
jak Caritas i to moŜe przekreślić szanse. 
 
Przewodnicz ący Rady  zaproponował, aby Kierownik GOPS-u, Przewodniczący Komisji 
Rozwoju oraz Z-ca Wójta rozwaŜyli sprawę.  
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Kierownik GOPS-u opowiedziała się za pomysłem. 
 
 
Ad 16 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara zamknął obrady XLVII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
 
 
sekretarz obrad                                                         Przewodniczący Rady Gminy  
Edmund Mędrzycki                                                        Mirosław Wodara  
 
 
 


